
Rada Miejska w Nowej Słupi 

Radni-Sesja 

Protokół nr 4/2023 

LXXIV Sesja w dniu 15 maja 2023  

Obrady rozpoczęto 15 maja 2023 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 09:03 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 9 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Cisłowski 

2. Bartosz Dutkiewicz 

3. Marcin Grzegorski 

4. Ryszard Karpiński 

5. Robert Klefas 

6. Sylwester Kozłowski 

7. Dawid Marzec 

8. Halina Misiurska 

9. Łukasz Nowak 

10. Ewa Pastuszyńska 

11. Rafał Piasecki 

12. Grzegorz Rapcia 

13. Jerzy Roman 

14. Adam Sałata 

15. Lidia Wiącek 

1. Otwarcie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dzień dobry, witam wszystkich bardzo serdecznie. Otwieram 74 nadzwyczajną Sesję Rady 

Miejskiej zwołaną na wniosek burmistrza. Witam w dniu dzisiejszym zastępcę burmistrza 

pana Włodzimierza Zarembę. Witam sekretarz gminy panią Agnieszkę Lewandowską. Witam 

skarbnik gminy panią Edytę Durak. I witam kierownika zespołu obsługi szkół panią Annę 

Karcz. Witam obsługę rady pana Daniela Binkowskiego. Witam Panie i Panów przybyłych na 

dzisiejszą sesję radnych i również tych, którzy łączą się zdalnie. Będziemy mieli sesję w 

trybie hybrydowym, więc przed każdym głosowaniem będziemy potwierdzać kworum. 

 

 

2. Stwierdzenie kworum, przedstawienie porządku obrad. 

 

Porządek obrad: 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie kworum, przedstawienie porządku obrad. 



3. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2023-

2039, 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2023 rok, 

3) w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/40/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 2 

czerwca 2022r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy 

Nowa Słupia na dofinansowanie kosztów budowy przyłączy kanalizacyjnych na terenie 

Gminy Nowa Słupia w miejscowościach: Bartoszowiny, Cząstków, Dębno, Jeziorko, 

Mirocice, Nowa Słupia, Pokrzywianka i Stara Słupia 

4. Zamknięcie obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 9, NIEOBECNY: 6 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (9) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNY (6) 

Marcin Grzegorski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Grzegorz Rapcia, Lidia 

Wiącek 

 

 

 

 

3. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2023-

2039, 

 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2023 rok, 

 

Skarbnik Gminy Edyta Durak 

- Wprowadzone zmiany dotyczą przede wszystkim przyznania dofinansowania w wysokości 

18 600 złotych na program realizowany przez Zespół Szkół w Rudkach i Szkołę Podstawową 

w Nowej Słupi pod nazwą Poznaj Polskę. Łączna wartość zadania jest to kwota 27 123 zł. 

Wkład własny pochodzi z wpłat Rady Rodziców. Kolejna zmiana dotyczy programu Książka 

Naszych Marzeń. Jest to dofinansowanie w kwocie 24 tysięcy, również realizowane przez 

Zespół Szkół w Rudkach i Szkołę Podstawową w Nowej Słupi. Wprowadzono dodatek 

węglowy kwota 3060 złotych oraz wprowadzono środki pochodzące z Fundacji Orlen w 

wysokości 40 tysięcy 790 złotych na zadanie pod nazwą zakup oraz montaż małej 

architektury przy Szkole Podstawowej w Nowej Słupi. wraz z zagospodarowaniem terenu. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

zmian w budżecie oraz wieloletniej prognozy finansowej? Nie widzę. Ja tylko pani skarbnik 



chciałbym napomnieć, że no nie, wnioskuje spora ilość mieszkańców o zwiększenie środków 

na sterylizację i kastrację psów i kotów i na najbliższej sesji chyba będziemy musieli jednak 

jakąś tam kwotę wygospodarować, żeby zwiększyć te środki, bo jest taka potrzeba. Teraz była 

sesja, jest sesja nadzwyczajna, więc tego nie nie było umieszczonego, ale w maju będziemy 

mieli na pewno jeszcze sesję, bo sprawozdawcze będą i bardzo proszę Pani Skarbnik, żeby 

już tam gdzieś próbować wyszukiwać środków na to zadanie. Dziękuję, zamykam dyskusję. 

Przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę o potwierdzenie kworum. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do punktu trzeciego. Podjęcie uchwał podpunkt pierwszy i drugi, to uchwały 

budżetowe i bardzo proszę Panią Skarbnik o zreferowanie. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2023-

2039,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNI (6) 

Marcin Grzegorski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Grzegorz Rapcia, Lidia 

Wiącek 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2023 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata 

NIEOBECNI (6) 

Marcin Grzegorski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Grzegorz Rapcia, Lidia 

Wiącek 

 

3) w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/40/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 2 czerwca 

2022r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Nowa Słupia na 

dofinansowanie kosztów budowy przyłączy kanalizacyjnych na terenie Gminy Nowa Słupia 

w miejscowościach: Bartoszowiny, Cząstków, Dębno, Jeziorko, Mirocice, Nowa Słupia, 

Pokrzywianka i Stara Słupia 

 

 

 



Przewodniczący Rafał Piasecki 

I podpunkt trzeci w sprawie zmiany uchwały numer 59/ 40. Uchwała dotyczy przyłączy 

kanalizacyjnych. Pan zastępca burmistrza, tak, będzie tą uchwałę omawiał. Bardzo proszę.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Szanowni Państwo radni, Wysoka Rado. Pan burmistrz zwraca się do Państwa z takim 

projektem uchwały, która uszczegóławia kryteria przyznawania dotacji. Otóż pojawiły się 

nam wnioski, gdzie właściciele nieruchomości posiadają kilka nieruchomości i chcą na 

wszystkich tych nieruchomościach skorzystać z dotacji. Chcemy ograniczyć to tylko do tej 

nieruchomości, która jest nieruchomością zabudowaną i jeżeli właściciel ma kilka 

nieruchomości, to tylko do jednej nieruchomości, żeby ta dotacja była udzielana. Poza tym 

jeszcze uszczegółowienie polega na tym, ponieważ przy odmowie takiej dotacji, bo burmistrz 

zgodnie z zapisami tej uchwały z 2 czerwca i jest uprawniony do odmowy, chcą się 

odwoływać. Tu nie ma środka odwoławczego, chcemy to uszczegółowić, w tej uchwale, z 

uwagi na to, że gdy odmowa następuje ze względu na przykład, że budynek nie jest 

zamieszkały, to jeżeli właściciel tej nieruchomości spełni te kryterium, to może ponownie 

złożyć wniosek o dotację. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję w tej kwestii. Ja pozwolę sobie już jako pierwszy 

zabrać głos, ponieważ w czwartek chyba będąc tutaj na dyżurze, podpisując te uchwały i 

projekt zaproszenia, właśnie przeczytałem ten projekt uchwały i Panie Burmistrzu, ja 

osobiście mam bardzo duże wątpliwości co do projektu tej uchwały właśnie odnośnie tych 

przyłączy do więcej niż jednej posesji. Uważam, że ta dotacja nie jest na osobę np. 

Piaseckiego tylko na konkretną działkę i tak to pozbawimy możliwości ludzi przyłączania 

tych przyłączy kanalizacyjnych do części swoich własności i to według mnie nie jest dobre. 

Uważam, że każdy powinien mieć możliwość przyłączenia do każdej działki. Ktoś ma dwa 

budynki i tylko w jednym może przyłączyć, a w drugim nie. Nie może skorzystać z tej 

dotacji. No nie, ja się nie zgadzam z tym. Powinien mieć możliwość i tu, i tu. Nie to, że w 

jakiś sposób, no nie wiem, złośliwie absolutnie, ale będzie burmistrz miał takie narzędzie, że 

tak, o dobrze, na tą posesję się zgadzam, a na tą posesję się nie zgadzam. To nie jest 

sprawiedliwe. Dlatego uważam, że trzeba jednak jeszcze trochę ten projekt uchwały 

zmodyfikować. Teraz są robione, przyłącza na pewno Dębno, Jeziorko. No część ludzi nie 

będzie mogła z tego skorzystać. Tym bardziej, że w Starej Słupi, czy w Pokrzywiance, czy w 

Cząstkowie nie było takich zapisów i ludzie mogli przyłącza sobie z dotacji więcej niż jednej 

posesji zamontować i teraz by ta część społeczeństwa była trochę pokrzywdzona. Nie 

możemy do tego dopuścić.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Szanowni Państwo radni, Nie było takiego wniosku z żadnej miejscowości, gdzie by 

wnioskodawca, właściciel kilku nieruchomości zwracał się o wykonanie przyłącza do innych 

miejscowości. Nam nie zależy na tym, żeby wykonać ilość przyłączeń, tylko zależy nam na 

tym, żeby mieszkańcy korzystali z kanalizacji. Jest tutaj taka furtka w tej uchwale do 

wykorzystania sytuacji, gdzie nawet te nieruchomości niezamieszkałe będą wpinane do 

kanalizacji i gmina, czyli mieszkańcy będą ponosić tego konsekwencje finansowe, będą 

dotować te dotacje. To jest Państwa opinia, Państwa zdanie. Ja chcę, żeby te pieniążki trafiały 

do tych mieszkańców, gdzie oni zamieszkują te nieruchomości, a nie do nieruchomości 

niezamieszkałych, które, no po prostu tam nie ma mieszkańców, więc wykorzystać tą sytuację 

to jest podobna sytuacja jak z dodatkiem tym węglowym, gdzie każdy mógł skorzystać, nawet 

osiem czy ileś rodzin, jeżeli komin był w budynku. Tutaj jest podobna sytuacja, są nieraz 



nieruchomości sąsiednie, jest właścicielem, no chce po prostu, ma tam zabudowę, chce się 

wpiąć, ale ta nieruchomość jest pusta, więc to chcemy ograniczyć. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. No tak, ale panie burmistrzu, mam działkę, na której planuję na przykład 

wykonać, postawić budynek, dom, tak, dla dziecka. I działkę chcę uzbroić, jest teraz 

inwestycja, są zakładane przyłącza kanalizacyjne i skorzystać z tej sytuacji, bo później to 

będę musiał wszystko sam od początku robić i firmę i tak dalej. Przy okazji można 

skorzystać, jeżeli jest firma na miejscowości i wykonać dodatkowe przyłącza. I uważam, że 

tutaj zablokujemy ludzi z możliwością tych przyłączy. A chyba no raczej nam jako gminie 

zależy, żeby tych przyłączy było jak najwięcej niż jak najmniej, bo to te RLM-y też się 

przecież liczy i każde przyłącze to też jest dodatkowa liczba RLM-ów. Dziękuję. Prosi 

Ryszard, już sekundkę, Ryszard Karpiński i zaraz pan burmistrz.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Ja myślę, że pan Przewodniczący już wszystko powiedział. Moim zdaniem jest, czym więcej 

przyłączamy, tym lepiej, to dbamy o rozwój. Ja mówię właśnie o Starej Słupi. Proszę 

popatrzeć, ile teraz powstało nowych domów w Starej Słupi i wszyscy się przyłączają, tak to 

zablokujemy tym ludziom. Wcześniej mówiliście wszyscy i mówiliśmy, że na daną 

miejscowość, czym więcej będzie przyłączeń, tym będzie to lepiej. Ja myślę, że nie trzeba tu 

blokować ludziom i tu panie burmistrzu Rafał, moim zdaniem Rafał ma rację. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Pan burmistrz, bardzo proszę.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Szanowni Państwo, ta dotacja nie może też, tak jak Pan Przewodniczący tutaj stwierdził, że 

jeżeli jest działka i ktoś planuje budowę. Nie, tutaj jest określone wyraźnie w uchwale z 2 

czerwca, że ta dotacja jest tylko możliwa, podpisanie umowy o dotację, dla właściciela 

nieruchomości, która jest zabudowana, zamieszkała i na dzień podpisania umowy o dotację ta 

nieruchomość jest zamieszkała, jest budynek oddany do użytkowania, więc do pustych 

działek na pewno tutaj przyłączy nie. Ale zdarzają się takie sytuacje, gdzie jest właściciel, 

który ma kilka nieruchomości i teraz, proszę Państwa, to są wydatki również wszystkich 

mieszkańców. Więc jeżeli, ja uważam, że jeżeli kogoś stać na kilka budowli, na kilka 

budynków, no to stać go również na przyłącze. My sieci nie ograniczamy. Sieć jest na terenie 

danej miejscowości, ale chcemy jedynie ograniczyć środki na to, że jeżeli jest właściciel, 

który mieszka w swojej nieruchomości, a ma sąsiednie nieruchomości, które też chce wpiąć 

do kanalizacji, no to już za własne środki, a nie korzystać z dofinansowania, z dotacji tej, 

która jest w uchwale tej z 2 czerwca. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- No i ja nadal uważam, że to troszkę tak nie po macoszemu byśmy traktowali tych ludzi, 

którzy mają więcej niż jedną. No takie jest moje osobiste zdanie. Bardzo proszę, Robert 

Klefas.  

 

Radny Robert Klefas 

- Dziękuję, panie przewodniczący. Ja się zgadzam z wypowiedzią przewodniczącego, Otóż 

wydaje mi się, że są to zmiany w uchwale dosyć opresyjne w stosunku do mieszkańców. No 

ale przede wszystkim działające, nie działające wstecz, czyli umożliwiające to, że uchwała 

funkcjonowała od 2 czerwca 2022 roku, a zmiany dokonywane są w trakcie i kilka 



miejscowości tych, te zmiany nie objęły. To jest pierwsza uwaga. Druga uwaga jest taka, że w 

uzasadnieniu uchwały jest napisane, że można się zwracać złożyć pismo odwoławcze do 

organu i ono będzie ponownie rozpatrzone. Otóż tutaj są znamiona uznaniowości, tak to 

odbieram. I następna rzecz jest taka, panie burmistrzu, a co z tymi posesjami, których nie 

wykonano, do których nie wykonano przyłączy w trakcie budowy kanalizacji, czyli wtedy, 

kiedy szedł ciąg jak gdyby inwestycyjny przez dane miejscowości, a takowe są. Dziękuję.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Już odpowiadam na to pytanie. Mieszkańcy, którzy się zwracają teraz do nas z tych 

miejscowości, gdzie została wykonana kanalizacja, mogą z tej dotacji skorzystać, ale nikt do 

tej pory nie zwrócił się o podwójne, czyli o podwójną dotację, bo ma dwie nieruchomości. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze chciałby ktoś zabrać głos? Nie widzę. Wiem, że Sylwek teraz 

dzwoni, że ma problemy znowu z połączeniem, a chciałby... Nie wiem, czy może się 

połączyć, sekundę, ja zadzwonię do niego, nie. Albo może tak. No nic, w każdym razie ja 

bym panie burmistrzu proponował, żeby zmodyfikować tą uchwałę, te zapisy, bo w tej formie 

jest to w jakiejś mierze krzywdząca dla części. Tutaj nie wiem, czy sołtys z Dębna i radny 

Stanisław Cisłowski będzie zadowolony, jak wejdzie taki projekt uchwały i ograniczy. Będzie 

pewnie część ludzi społeczeństwa no w tej chwili są wykonywane, dlatego się podpieram 

tutaj jego osobom, bo wykonywane są w większości te przyłącza w tej miejscowości, w 

miejscowości Jeziorko i no trochę byśmy pokrzywdzili panie burmistrzu niektórych ludzi. 

Moim zdaniem takim osobistym.  

 

Radny Stanisław Cisłowski 

- Jeżeli chodzi o budowlę, które istnieją na tych działkach, to rozumiem. Natomiast puste 

działki, mieliśmy tu sytuację taką, jak był zakładany wodociąg. Kilka osób z tego skorzystało, 

żeby przyłącze zrobić, mieli zrobioną studzienkę, do tej studzienki doprowadzony wodociąg. 

Te osoby do dzisiaj z tego nie korzystają, bo po prostu zmieniła się sytuacja rodzinna, 

materialna i to z tego nie korzystają. Tutaj wydaje mi się, że jeżeli chodzi o działki, na 

których są budowle, jak najbardziej jestem za, żeby na tych działkach przyłącze zrobić, bo 

czy ona jest zamieszkała, czy nie zamieszkała, no jeżeli ta budowla istnieje, to może ktoś tam 

będzie kiedyś mieszkał.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dobrze. Dziękuję bardzo. Zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę 

o potwierdzenie kworum. Głosujemy w sprawie zmiany uchwały numer 54 /40/ 22 Rady 

Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 2 czerwca 2022 roku w sprawie zasad i trybu udzielenia 

dotacji celowych z budżetu gminy Nowa Słupia na dofinansowanie kosztów budowy 

przyłączy kanalizacyjnych na terenie gminy Nowa Słupia w miejscowościach Bartoszowiny, 

Cząstków, Dębno, Jeziorko, Mirocice, Nowa Słupia, Pokrzywianka i Stara Słupia. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/40/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 2 czerwca 

2022r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Nowa Słupia na 

dofinansowanie kosztów budowy przyłączy kanalizacyjnych na terenie Gminy Nowa Słupia 

w miejscowościach: Bartoszowiny, Cząstków, Dębno, Jeziorko, Mirocice, Nowa Słupia, 

Pokrzywianka i Stara Słupia.  

 



Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Nowej Słupi 

 

 

Rafał Piasecki 

Wyniki głosowania 

ZA: 1, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (1) 

Jerzy Roman 

PRZECIW (7) 

Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester Kozłowski, Ewa 

Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Adam Sałata 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stanisław Cisłowski 

NIEOBECNI (6) 

Marcin Grzegorski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Grzegorz Rapcia, Lidia 

Wiącek 

 

 

4. Zamknięcie obrad. 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy w takim razie do punktu czwartego. Zamykam 74 sesję Nadzwyczajną. 

Dziękuję bardzo wszystkim za przybycie.  

 

  

Protokołował 

 

 

Daniel Binkowski 


